
 
Valtuustoaloite Maksuttoman varhaiskasvatuksen selvittäminen ja varhaiskasvatuksen 
maksuttomuuteen siirtyminen Mänttä-Vilppulassa 1.8.2025 alkaen 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 83  
  

Olemme olleet huolissamme jo usean vuoden ajan Mänttä-Vilppulan 
asukasluvun kehityksestä ja olemme edelleen. Meidän on huolehdittava 
nykyisten asukkaiden hyvinvoinnista ja viihtyvyydestä samalla, kun 
toimimme uusien asukkaiden saamiseksi. Tavoitteemme on, että jokainen 
Mänttä-Vilppulalainen voisi ylpeydellä kutsua tätä upeaa Taidekaupunkia 
kodikseen. Haluamme, että Mänttä-Vilppula on lapsiystävällinen kunta, 
joka haluaa panostaa lapsiperheiden ja ennen kaikkea lapsien 
hyvinvointiin. 
 
Laadukkaalla varhaiskasvatuksella on suuri merkitys lapsen oppimiselle ja 
kehitykselle. Varhaiskasvatus ennalta ehkäisee tehokkaasti myöhempiä 
oppimisvaikeuksia sekä syrjäyJ/rnistä. Tutkimusten mukaan lapsen 
osallistuminen varhaiskasvatukseen vähentää eriarvoisuutta ja tasoittaa 
erilaisista koti taustoista tulevien lasten lähtökohtia. Varhaiskasvatus 
vaikuttaa myönteisesti kasvuun, kehitykseen ja oppimiseen myös 
myöhemmin elämässä. Varhaiskasvatus on osa lapsen opintietä ja sen 
tulisi olla maksutonta, kuten perusopetuskin on. Kunnat voivat kuitenkin 
itse päättää maksuttomaan varhaiskasvatukseen siirtymisestä. 
 
Uusi laki varhaiskasvatusmaksuista tuli voimaan 1.3.2023, jolloin 
varhaiskasvatuksen asiakasmaksut alenivat. Varhaiskasvatusmaksujen 
perusteena olevia tulorajoja korotettiin 33 prosenttia. Uudistuksen myötä 
usea kotitalous siirtyi maksuttoman varhaiskasvatuksen piiriin. Perheet 
tarvitsevat entistä joustavampia varhaiskasvatuspalveluja. Tämä tuo 
haasteita entistä moninaisempien asiakasmaksujen perimisen osalta, ja 
maksujen kerääminen vie kaupungilta henkilöstöresursseja. 
 
Mänttä-Vilppulan sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että 
selvitetään onko varhaiskasvatuksen maksujen perimättä jättäminen 
taloudellisesti mahdollista ja selvitetään mahdollisuutta siitÿä kaikille 
maksuttomaan varhaiskasvatukseen Mänttä-Vilppulassa 01.08.2025 
alkaen. 
 
Mänttä-Vilppulan Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 11.11.2024 
 
Marika Ala-Herttuala 

    
Päätösesitys Päätösesitys 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
Kaupunginhallitus 09.12.2024 § 324    
2267/12.07.00/2024    

 
Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
Hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 



Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 


